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SVĚT: Je to tak, ale my jsme připravení být mohli.. Celá dlouhá desetiletí se u nás budovala kdysi
nezbytná součást celostátního výcviku obyvatelstva, včetně školního předmětu – civilní obrana – CO.

Uvědomme si už konečně, že ne všechno, co bylo součástí minulého režimu bylo nutné zavrhnout a
zničit. CO, tato nezbytná složka tehdejšího života, byla většinou vedena lidmi, kteří vyžadovali až
puntičkářské dodržování obrany proti imaginárnímu nepříteli. Každý občan měl už od útlého věku
ochrannou masku, ochranný vak, včetně léků, zásoby jídla pro přežití v krytech (tehdy se chránilo
před atomovou válkou) atd. Pro ty, kteří budou tato má slova hodnotit jako výraz staromilce, tak
dodávám, takováto opatření byla obdobná i v USA.

Toto nám, k mému překvapení, sdělil Bill Gates v roce 2015, kdy přivezl na pódium velký barel s
věcmi civilní obrany ve Spojených státech, kterážto opatření, včetně krytů, zažíval v době svého
dětství. Mimochodem na té slavné přednášce varoval lidstvo před celosvětovou pandemií obrovského
rozsahu, která bude srovnatelná s nebezpečím atomové války a to s pandemií biologického
charakteru, kterou právě prožíváme.

Vyzval, aby si takový nějaký podobný barel, ovšem zaměřený proti aktuálnímu nepříteli, tentokrát ne
atomovému, ale biologickému, opatřily vlády pro své obyvatelstvo. Pomiňme zajímavý podtón jeho
tehdejší přednášky, která je, ne vždy přesně interpretována.

Prostě a jednoduše, za druhé Topolánkovy vlády (ODS, KDU-ČSL – Zelení) v letech 2007 – 2009 byla
CO zrušena. Co se stalo s obrovským množstvím materiálu, ochranných pomůcek atd., mi není
známo.

Ale v době všeobecného jásotu nad dobou, kdy jsme nepoznali nejenom my, ale i celý „liberálně
demokratický“ svět velkou válku už celá dlouhá desetiletí, všechny úvahy o zabezpečení
obyvatelstva, pokládala nejenom mladá generace za přežitek a překážku v jejich hédonistickém
rozletu. Řešily se „důležitější“ věci. Gender, možnost zvolení si pohlaví, legalizace měkkých drog,
neustále levnější letenky kamkoliv, co možná největší SUV (aby všichni věděli, že dotyčný má tolik
zbytečných peněz, že si může pořídit tu největší krávu na trhu, podtrženou ještě vlastní, co
nejdebilnější registrační značkou). V zimě Dolomity, či Rakousko (50% importu Covid -19 bylo
trasováno odtamtud), eventuálně Francie, v zimě Thajsko, Emiráty atd.

Kam tato celosvětová pandemie vyústí, není známo. Měli bychom si však z ní poučení. Není možné
stále zvyšovat HDP. Planeta to neunese. Každý z nás je nyní omezen. Trochu jsme si zvykli na
nepohodlí. Ti, kteří mají dobré srdce, poznávají v domácím prostředí, že jejich partner je docela fajn.
Ti, kteří žili jenom pro své ego, prožívají doma peklo.

„Haranténa“ naučila rodiče se více věnovat svým ratolestem. Mimochodem, nesnažte se je pouze
rozptýlit, naučte je tomu všemu, co jsme museli my starší. Utírat nádobí, uklízet po sobě, pomáhat
mamince v kuchyni a tatínek, když už nemá ty sportovní přenosy, by mohl kluky (jsem asi nechutně
staromódní, že rozlišuji) přimět k tomu, aby něco kutili (my jsme měli vynikající český produkt,
stavebnici Merkur). Ostatně, když už jsme u té staromódnosti, nic nebrání tomu, aby děvčátka
sestavovala něco jako Merkur a kluci utírali nádobí. Ale přece jenom, v době šití roušek, by bylo fajn,
kdyby maminky (pokud to umí), učily děvčátka šít a vařit (to je velice důležité v době zavřených
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restaurací). Prostě, vraťme se ke kořenům.
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